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Protokół Nr VI/2011 
z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 31 marca 2011r. w godz.  od 900 do 1230 w sali    
                                                      Urzędu Gminy w Kotlinie 
 
 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

              Otwarcia VI sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch 
witając: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnik Gminy Irenę Antczak, radnych Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego                
i Tomasza Kosińskiego, Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie Krzysztofa 
Rzepczyka, Kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Macieja Bierłę, Przewodniczącą 
Gminnej Komisji Wyborczej w Kotlinie Lidię Gogulską, sołtysów, redaktorów: Gazety 
Jarocińskiej i Życia Jarocina. 
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem  na ustawowy skład Rady 15 radnych,      
w sesji uczestniczyło  15 radnych. 
Listy obecności: radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego. 
          Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej o 
wręczenie  zaświadczenia o wyborze nowo wybranemu radnemu. 
Przewodnicząca Komisji Lidia Gogulska wręczyła nowo wybranemu radnemu 
Włodzimierzowi Szymkowiakowi  zaświadczenie o wyborze. 
Następnie Przewodniczący poinformował, że odczyta rotę ślubowania, a nowo wybrany radny 
obowiązany jest powstać i wypowiedzieć słowo „ ślubuję”. Ślubowanie może być złożone      
z dodaniem zdania „ Tak mi dopomóż Bóg”. Przewodniczący odczytał rotę ślubowania: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 
i jej  mieszkańców”, po czym  nowo wybrany radny Włodzimierz Szymkowiak powstał          
i  wypowiedział słowa: „Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg”. 
 
III. Przedstawienie porządku obrad. 
              Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie uznania skarg za nieuzasadnione. 
Za wnioskiem Przewodniczącego głosowało 15 radnych. 
              Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od V 

sesji Rady. 
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7. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od V sesji Rady oraz                    
z wykonania uchwał Rady. 

8. Przyjęcie informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w gminie Kotlin. 
9. Przyjęcie informacji z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2010 roku. 
10. Przyjęcie informacji z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Kotlinie za 2010 rok. 
11. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Gminę za 2010 rok. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami za lata 2009 – 2010 
według stanu na dzień 31 grudnia 2010r. 

13. Przyjęcie raportu z wykonania gminnego programu ochrony środowiska za lata 2009 – 
2010. 

14. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 
- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Gminy, 
- wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych 
  sprzedawanych na rzecz najemców, 

            - trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
              Interdyscyplinarnego w Kotlinie oraz szczegółowych warunków jego  
              funkcjonowania, 
            - zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  
              Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 
            - zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2011 rok, 
            - uznania skargi za nieuzasadnioną. 
      15. Wolne głosy i wnioski. 
      16. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na V sesji Rady. 
      17. Zamknięcie obrad. 
      Porządek obrad przyjęty został 15 głosami „za”. 
 
ad.4 Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy. 
                      Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji o treści protokołu z V sesji Rady Gminy informując, że zawiera  prawidłowy 
zapis  sesji Rady i wnosząc o jego przyjęcie. 
Protokół przyjęty został 14 głosami „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym” radnego 
Włodzimierza Szymkowiaka. Protokół z sesji wyłożony został do wglądu. 
 
ad.5 Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Interpelacje, wnioski i zapytania  zgłosili: 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o wyrównanie nawierzchni ulicy Cichej.  
Radny Stefan Taczała  wnioskował o: 
- równiarkę na drogi w Parzewie: od cmentarza do posesji Krzaczkowskiego i od posesji 
  Miklera do posesji Skorupskiego, 
- budowę drogi w Parzewie  do posesji Krzaczkowskiego ze środków z nadwyżki budżetowej. 
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Radny Jerzy Szymczak wnioskował o naprawę dróg:  
- ul. Skłodowskiej na której usunął się  krawężnik i na kilkunastu metrach zapadła się 
  trylinka, 
- ul. Kościuszki, 
- ul. Rymarkiewicza, 
- ul. Prusa, 
- nawiezienie i wyrównanie żużlem nawierzchni ul. Moniuszki i  ul. Cichej. 
Radny Jerzy Szymczak  pytał – czy będą jakieś drzewka, o które pytają mieszkańcy? 
Radny Bogdan Pacholak twierdził, że równiarka potrzebna jest na każdej wsi i w tej sprawie 
należałoby się kontaktować z sołtysem. 
Radny Dariusz Józefiak wnioskował o równiarkę  do ścięcia poboczy przy drodze                 
w Sławoszewie na Nowej Wsi, co umożliwi spływ wody z jezdni do rowu oraz na drogę od 
kościoła w Sławoszewie w kierunku Strzydzewa. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak zadał pytanie odnośnie projektu uchwały  dotyczącej 
udzielenia bonifikaty od sprzedaży lokali mieszkalnych. Radny pytał – dlaczego obniżka 
wynosi 65% i dlaczego wycena lokali była robiona wg stanu obecnego, a nie wg stanu 
zasiedlenia? 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został szczegółowo 
przeanalizowany na posiedzeniach stałych komisji Rady i dzisiaj Rada podejmie stosowną 
uchwałę. Są trzy propozycje wysokości bonifikaty: 65%. 75% i 80%.  Projekt z 65% 
bonifikaty przygotowany został przez Wójta Gminy. Przed przystąpieniem do głosowania 
przewodniczący komisji przedstawią opinię komisji w tej sprawie. 
Radna Jolanta Urbaniak wnioskowała o doprowadzenie do porządku placu przy ul. 
Powstańców Wlkp. : założenie siatki zabezpieczającej i  koszy do piłki w kosza. 
Radna informowała, że plac ten w godzinach przedpołudniowych spełnia rolę parkingu. 
Natomiast po godz. 1400 może służyć młodzieży do gry w piłkę. Radna Urbaniak 
przypomniała, że problem ten poruszała 4 lata temu i przez ten czas  nic nie zrobiono. 
Zdaniem radnej urządzenie tego placu odciągnie młodzież od stania pod sklepem z piwem. 
Radna Jolanta Urbaniak wnioskowała, aby na każdej wsi na której są kosze do gry w piłkę 
uzupełnić siatki, aby młodzież miała możliwość gry. 
Radna Jolanta Urbaniak wnioskowała o obsadzenie dużymi drzewami placu zabaw dla 
dzieci  w Kotlinie, ponieważ w upalne dni trudno wysiedzieć  w słońcu na ławkach, a z placu 
tego korzystają dzieci z całej wsi. 
Radny Radosław Wałkiewicz wnioskował o: 
-  równiarkę , która potrzebna jest w każdej wsi, 
-  naprawę drogi Słupia – Jarocin, 
-  ustawienie znaku ograniczenia prędkości do 30 km/h przy Szkole w Woli Książęcej, 
-  wybudowanie przejścia dla pieszych i dla dzieci przy Szkole w Woli Książęcej. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak mówił, że od 2 tygodni  jakieś ruchy dzieją się na boisku 
przy Szkole Podstawowej w Kotlinie. Radny pytał – dlaczego nikt nie pyta ludzi, którzy  mają 
na tych  obiektach pracować, dlaczego nie zostali poinformowani, dlaczego nikt  nie 
konsultuje się  z nauczycielami wychowania fizycznego, którzy pracują na tych obiektach? 
Dyrektorzy pytani o to, odpowiadają, że nic nie wiedzą, a plany ma Urząd Gminy w Kotlinie. 
Radny dalej mówił, że „Orlik jest nie tylko orlikiem”. Są jeszcze inne obiekty, które są i które 
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radny jak mówił sam przewoził ze starej szkoły i montował 22 lata temu  i pracując tyle lat , 
chciałby wiedzieć co  Go czeka „ a nie, że  ktoś mu kupi wiertarkę, a On jest dentystą”. 
Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował o: 
- równiarkę  na drogę  Twardów – Racendów, 
- naprawę dróg powiatowych: Twardów – Wyszki i Twardów – Wola Książęca. 
Radny Mirosław Twardowski wrócił do tematu odwodnienia posesji w miejscowości 
Wyszki.  Radny poinformował, że posiada informacje, które w innym świetle stawiają to, co 
usłyszał od Generalnej Dyrekcji Dróg Publicznych i Autostrad w Poznaniu  i od urzędników. 
Jest bowiem pismo, które w 2007 roku było wystosowane  do GDDPiA , w którym Wójt 
poprzedniej kadencji zwracał uwagę, że to co zamierza zrobić GDDPiA będzie nie tak i że 
będzie to niezgodne ze sztuką budowy i będą zalewane posesje w miejscowości Wyszki. 
Radny uważał, że GDDPiA nie może mówić, że nikt tego nie zgłaszał. Dyrekcja chce 
potraktować w taki sposób, że ludzie za to zapłacą – mówił radny. 
Radny Dariusz Józefiak  zwracając się do obecnych radnych powiatowych prosił o 
odpowiedź na pytanie – co z rowami przy drodze Kotlin – Sucha? Rowy przy tej drodze 
mówił radny miały być odmulone i wyczyszczone i  miały być  nasadzenia drzew przy tej 
drodze. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o: 
- naprawę przepustu przy drodze powiatowej Sławoszew – Kurcew , przez co uległ   
  załamaniu   asfalt  po obu stronach jezdni, 
- naprawę drogi Kotlin – Sucha przy posesji Kalinowskiego w Parzewie, gdzie po zimie   
  zerwana jest jedna warstwa asfaltu na nowo wybudowanej drodze. 
Przewodniczący Rady pytał radnych powiatowych – czy to prawda, że remont drogi Jarocin 
– Słupia  zdjęty został z planu? Droga ta była jedynym elementem na terenie gminy Kotlin, 
   gdzie jeszcze coś Powiat chciał zrobić – mówił Przewodniczący. 
 
ad.6 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od V  
sesji Rady. 
            Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym  brał udział  
w przygotowaniu materiałów sesyjnych i materiałów na posiedzenia komisji Rady. 
           Zapoznał się ze skargami na Wójta Gminy i podległych mu pracowników. Skargi te 
zostały przez skarżącego skierowane do Wojewody Wielkopolskiego. Ze skargami 
Przewodniczący zapoznał radnych na posiedzeniach stałych  komisji gdzie wydano opinię       
i na dzisiejszej sesji podjęta zostanie stosowna uchwała w tej sprawie. Przewodniczący 
poinformował, że spotkał się z osobą skarżącą Panem Michalskim. 
            Przewodniczący poinformował również ,że odwiedził Biuro Rady mieszkaniec gminy 
Dobrzyca, który  w ubiegłym roku interweniował w sprawie budowy drogi w Wysogotówku. 
Przewodniczący przyznał rację, że droga ta jest w złym stanie i tak jak wiele jeszcze innych 
dróg na terenie gminy jest ona do budowy. 
            W dniu 24 marca Przewodniczący uczestniczył w szkoleniu w Kaliszu  
organizowanym  przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu w sprawie absolutorium. 
             Poza tym Przewodniczący uczestniczył w 5 zebraniach  wiejskich  w sprawie wyboru 
sołtysów i rad sołeckich.  Problemy zgłaszane podczas tych zebrań to: rowy, chodniki, 
odwodnienia. 
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            Przewodniczący poinformował,  że  w dniu 29 i 30 marca na posiedzeniach komisji 
Rady Wójt  zapoznał radnych z wnioskami o udzielenie ulg w podatku od nieruchomości oraz 
z wnioskiem o wynajęcie  placu targowego z przeznaczeniem na plac do nauki jazdy. 
Na wniosek Zakładów Przetwórstwa Owocowo-Warzywnego w Kotlinie  o ulgę w podatku 
od nieruchomości odpowiedzi udzielił Wójt.  Pismo ZPOW kierowane było do Wójta Gminy, 
a poprzez Wójta także do Rady Gminy. Rada Gminy  nie została powiadomiona przez Wójta 
o  złożonym wniosku. Przewodniczący poinformował, że w odpowiedzi na wniosek Wójt 
powołał się na Radę Gminy, informując, że Rada może podjąć uchwałę  o udzieleniu ulgi, ale 
nie podjęła, wobec czego odpowiedź jest negatywna. Przewodniczący zapowiedział, że do 
sprawy tej Rada wróci w punkcie „ Wolne głosy i wnioski”, bowiem na dzisiejszą sesję swoja 
obecność zapowiedzieli właściciel, a zarazem prezes Zarządu ZPOW Kotlin wraz                    
z dyrektorem Zakładu. 
Do informacji Przewodniczącego nie zgłoszono uwag. 
 
ad.7 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od V sesji  Rady oraz                
z wykonania uchwał Rady. 
               Informacja złożona przez Wójta dotycząca realizacji uchwał i wydanych zarządzeń 
w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do protokołu. 
               Wójt poinformował, że w  okresie międzysesyjnym uczestniczył w obchodach Dnia 
Kobiet w miejscowościach Kotlin i Sławoszew.  
                Spotkał się z członkami Rady Sołeckiej w Woli Książęcej w sprawie zapoznania się 
z bieżącymi  problemami. 
W Magnuszewicach spotkał się z przedstawicielami straży pożarnej, rady rodziców oraz         
z radnym  w celu zapoznania się i złagodzenia sytuacji konfliktowej w tym sołectwie. 
Dwukrotnie Wójt spotykał się z mieszkańcami Kotlina zamieszkałymi przy ul.  Moniuszki     
w sprawie budowy tej drogi, z perspektywą zakończenia na przyszłość. 
                Ponadto Wójt podjął  interwencję  w sprawie padłych zwierząt w Magnuszewicach 
składowanych w pobliżu fermy lisów. 
                W dniu 28 marca br. podpisano umowę firmą „KANWOD” Wodociągi, 
Kanalizacja, Budownictwo z Goliny z okolic Konina  na budowę sieci kanalizacji sanitarnej         
w Wilczy. 
                Przewodniczący Rady pytał Wójta – czy ferma lisów w Magnuszewicach ma 
pozwolenie na swoją działalność, czy jest nielegalna? 
Wójt odpowiedział, że nie ma pozwolenia na prowadzenie takiej działalności. Osoba ta 
powinna posiadać zezwolenie od  Powiatowego Lekarza Weterynarii, a takiego nie posiada. 
Konsekwencją całej sprawy było nie tylko to, że nie było pozwolenia, ale chodziło także o 
sam sposób przetrzymywania , czy przechowywania zwierząt  będących już padliną  
składowanych przed posesją. W sprawie tej została wydana stosowna decyzja administracyjna 
w celu uprzątnięcia  posesji i obciążenia właściciela fermy kosztami utylizacji zwierząt 
padłych. 
              Przewodniczący Rady pytał Wójta – czy w wyniku rozstrzygniętego przetargu na 
budowę kanalizacji w Wilczy wybrano ofertę najtańszą? 
Wójt odpowiedział, że złożono 7 ofert, a oferta którą wybrano była drugą ofertą co do ceny  
na kwotę 1.975.490,48 zł , a  pierwszą , która spełniała kryteria określone  w specyfikacji. 
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Najdroższa oferta  spełniająca kryteria określone w specyfikacji opiewała na kwotę 
2.803.117,06  zł. Z 7 ofert, tylko 3 spełniały kryteria zawarte w specyfikacji istotnych 
warunków zamówienia. 
Sprawozdanie złożone przez Wójta zostało przez Radę przyjęte. 
 
ad.8 Przyjęcie informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w gminie 
Kotlin. 
                 Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy 
Kotlin w 2010 roku przedstawiona przez kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie 
Macieja Bierłę stanowi załącznik do protokołu. 
Komendant Powiatowy Policji w Jarocinie Krzysztof Rzepczyk  stwierdził, że gmina Kotlin 
nie odstaje od innych gmin w powiecie, a poziom bezpieczeństwa  jest dobry, a w niektórych 
sytuacjach jest lepszy  niż w innych gminach. 
Specyfika gminy Kotlin jest taka, że przebiega tu droga nr 11 i na tej drodze jest największe 
nasilenie ruchu drogowego i dochodzi do kolizji i zdarzeń drogowych. Policja stara się 
reagować na zagrożenia. 
Komendant poinformował o reorganizacji w Komendzie Powiatowej polegającej na 
zlikwidowaniu stanowisk kierowniczych, co spowodowało, że więcej policjantów  jest na 
drogach i osiedlach.  Kontakt ze społeczeństwem jest za pośrednictwem dzielnicowego. 
Komendant podziękował Radzie za wsparcie potrzeb Policji. Komenda bowiem wystąpiła do 
Rady i Wójta o zakup paliwa, o zwolnienie z opłat za użytkowanie obiektu  w Kotlinie. 
Pomoc ta pomoże w wykonaniu zadań ustawowych i podniesie poziom bezpieczeństwa na 
terenie gminy – mówił Komendant. 
Komendant podziękował za zaangażowanie, za pomoc, za wsparcie działań wynikających       
z potrzeb społeczności lokalnej. Komendant stwierdził, że jeżeli społeczność lokalna 
pomagać będzie Policji, to Policja potrafi dać radę i zażegnać pewne zagrożenia.  
Komendant podsumował, że współpraca pomiędzy Gminą Kotlin, a Komendą Powiatową 
Policji i Zespołem Dzielnicowych w Kotlinie układa się na poziomie dobrym, a wręcz bardzo 
dobrym. 
Rady Krzysztof Szyszka  pytał – czy przestępstwa narkotykowe wynoszące 10%, o jakich 
mówił kierownik  Rewiru Dzielnicowych w swojej informacji   miały miejsce na terenie 
szkół? 
Komendant odpowiedział, że gmina Kotlin nie odstaje od innych gmin. Jest to wielkość od 10 
do kilku zdarzeń, jeżeli chodzi o posiadanie narkotyków. Nie ma informacji, aby miało to 
miejsce na terenie szkół. 
Radny Bogdan Pacholak zadał pytanie – czy nadużywający alkoholu, nie wadzący nikomu, 
jadący rowerem musi przebywać za te przewinienie w więzieniu? 
Radny mówił, że wielu kierowców jeździ z nadmierną szybkością zagrażając bezpieczeństwu 
i ich nie zatrzymuje się, a zatrzymuje rowerzystę . Ludzie mówią, że zaczyna się państwo 
policyjne – mówił radny. 
Komendant odpowiedział, że świadczy to dobrze o policjantach. Jest to wybór tego obywatela 
i nie będzie tolerancji dla takich osób. 
Radny Stefan Taczała pytał – czy o zabezpieczenie imprez masowych należy złożyć wniosek, 
czy wystarczy zgłosić ustnie? 
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Komendant wyjaśnił, że imprezy masowe, to np. festiwal, a dożynki to  impreza rekreacyjna     
i dobrym zwyczajem byłoby zaprosić dzielnicowego na taką imprezę, który w porozumieniu  
z  komendantem czy kierownikiem dzielnicowych będzie miał tyle służb ile potrzeba. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak podziękował Komendzie Powiatowej Policji za 
zabezpieczenie bezpieczeństwa podczas imprezy jaką były ogólnopolskie biegi Jana Pawła II 
w Kotlinie, prosząc o dalszą pomoc przy organizacji VII biegów Jana Pawła II , które odbędą  
się 6 maja br.  
Sekretarz Gminy prosił, aby poinformować Gminę  o nowym dzielnicowym, który jest na 
terenie gminy Kotlin od 1 marca br., a Gmina dowiedziała się o tym ok. 15 marca br. i aby 
dzielnicowy przybył na sesję i przedstawił się, aby radni czy sołtysi wiedzieli  kto jest 
dzielnicowym i do kogo zwracać się w razie potrzeby. Sekretarz pozytywnie  wyrażał się o 
zmianach w Policji,  w wyniku których  więcej policjantów będzie w terenie. 
Komendant zapewnił, że na sesji będzie dzielnicowy i będzie kierownik  dzielnicowych. 
Radny Dariusz Józefiak pytał – czy policjanci  urzędują w komisariacie w Kotlinie? 
Komendant odpowiedział, że były ustalone dyżury w godz. od 1300 do 1400 ale ilość osób, 
która przychodziła w tych godzinach była znikoma. Są telefony stacjonarne i komórkowe        
i gdy nie ma dzielnicowego można  skorzystać ze stałego miejsca gdzie jest  dyżurny              
w Jarocinie, który poinformuje gdzie  jest dzielnicowy i kiedy będzie w  Zespole w Kotlinie. 
Przewodniczący Rady podziękował Komendantowi Powiatowemu Policji i Kierownikowi 
Rewiru Dzielnicowych za przybycie na sesję i złożenie informacji o stanie bezpieczeństwa      
i porządku publicznego za 2010 rok. 
Rada Gminy przyjęła  złożoną informację.  
Komendant Powiatowy Policji i Kierownik Rewiru Dzielnicowych opuścili salę obrad. 
 
ad. 9 Przyjęcie informacji z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                               
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2010 
roku. 
                   Przewodniczący Rady  poprosił przewodniczących stałych komisji Rady o 
przedstawienie opinii komisji zarówno o informacjach  i sprawozdaniach  jak i o projektach 
uchwał będących w porządku obrad sesji. 
Przewodniczący Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej  Stefan Taczała  przedstawił pozytywną  opinię co do informacji                 
z realizacji GPPiRPAorazPN , jak i sprawozdania z wysokości średnich  wynagrodzeń 
nauczycieli za 2010 rok, a także projektów uchwał, z wyjątkiem projektu uchwały  w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych przy ul. Dworcowej   
w Kotlinie sprzedawanych na rzecz najemców. Za udzieleniem bonifikaty w wysokości 80% 
proponowanej przez Przewodniczącego Rady i Przewodniczącego Komisji głosowało 4 
członków Komisji, za 75% proponowanej  przez radnego Skowrona głosowało 2 członków 
Komisji, a 3 członków Komisji wstrzymało się od głosowania. 
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław Wodniczak 
przedstawił pozytywną opinię co do informacji i sprawozdań przedstawionych na posiedzeniu 
Komisji jak i projektów uchwał , z wyjątkiem projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody 
na udzielenie bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych przy ul. Dworcowej w Kotlinie. Za 
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udzieleniem bonifikaty w wysokości 80% głosowało 3 członków Komisji, a 2 członków 
Komisji  za 75% wysokością bonifikaty. 
Przewodniczący Rady poinformował, że  temat szczegółowo omawiany był na posiedzeniu 
Komisji , wobec tego prosił o zadawanie pytań. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o zakup bilardów, koszy, siatek  do gry w piłkę, aby 
młodzież czymś zająć i odciągnąć od alkoholu. 
Wobec nie zgłoszenia uwag do informacji Przewodniczący stwierdził, że informacja                
z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2010 rok została przez Radę przyjęta.  
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.10 Przyjęcie informacji z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Kotlinie za 2010 rok. 
                     Przewodniczący Rady prosił o pytania co do informacji omawianej także na 
posiedzeniu komisji. 
Wobec tego, że nie zgłoszono uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja                            
z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2010 rok 
została przez Radę przyjęta. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.11 Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 
za 2010 rok. 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że na posiedzeniu jednej Komisji 
sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy, a na posiedzeniu drugiej Komisji Sekretarz Gminy. 
Przewodniczący prosił o zadawanie pytań do sprawozdania. 
Radny Jerzy Szymczak pytał – dlaczego jest taka różnica w wysokości wypłaconego dodatku 
uzupełniającego, bowiem za 2009 rok wypłacono kwotę 61.109,61 zł, a za 2010 rok 
34.817,53  
zł ? 
Wójt Gminy i w uzupełnieniu Skarbnik Gminy wyjaśnili, że w 2009 roku dodatek 
uzupełniający otrzymali wszyscy nauczyciele.  Rada Gminy w 2010 roku podniosła wysokość 
dodatku specjalnego nauczycielom i w związku z tym nauczyciele za wykonaną pracę 
otrzymywali większe wynagrodzenie mieszczące się w średniej krajowej. Miało  to wpływ na 
to, że nauczycielom kontraktowym i mianowanym nie przysługiwał dodatek uzupełniający za 
rok 2010. Dodatek ten przysługiwał i wypłacono go tylko nauczycielom stażystom                                   
i nauczycielom dyplomowanym. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2010 
rok. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.12 Przyjęcie sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami za lata 2009 – 
2010 według stanu na dzień 31 grudnia 2010 rok. 
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               Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie przedstawione zostało przez 
Wójta Gminy na posiedzeniu Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący prosił o zadawanie pytań do sprawozdania. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak podziękował Wójtowi za zlikwidowanie  kontenerów na 
śmieci przy lesie przy ul. Słowackiego i za uporządkowanie tego terenu. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie bez uwag. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.13 Przyjęcie raportu z wykonania gminnego programu ochrony środowiska  za lata 
2009 – 2010. 
                 Przewodniczący poinformował, że  temat ten omówiony został przez Wójta na 
posiedzeniu Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący prosił o pytania  co do raportu. 
Nie słysząc pytań i uwag Przewodniczący stwierdził, że raport został przez Radę przyjęty. 
Raport stanowi załącznik do protokołu. 
                Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutowa przerwę w obradach.  
 
ad.14 Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał. 
                    Projekty uchwał przedstawione przez Przewodniczącego Rady i głosowanie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Gminy. 
Nowo wybrany radny Włodzimierz Szymkowiak zadeklarował pracę w Komisji 
Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej. 
Uchwała Nr VI/27/2011 podjęta została  15 głosami „za”. 

2) w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych sprzedawanych na rzecz 
najemców 
Wysokość bonifikaty zaproponowana przez: 
-  Wójta to-  65%, 
-  radnych na posiedzeniach komisji Rady -  75% i 80%. 

            Przewodniczący stwierdził,  że najdalej idącym wnioskiem jest wniosek o udzielenie  
            bonifikaty w wysokości 80% i za tą wysokością bonifikaty były obie komisje Rady. 
            Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek komisji Rady. 
            Za wnioskiem o udzielenie 80% bonifikaty głosowało 8 radnych, przeciw było 7. 
            Przewodniczący stwierdził, że głosowanie nad pozostałymi wnioskami jest 
            bezzasadne. 
            Uchwała Nr VI/28/2011 podjęta została 8 głosami „za”, przy 7 głosach  
            „przeciwnych” radnych: Macieja Skowrona, Szczepana Szymczaka, Dariusza  
            Józefiaka, Radosława Wałkiewicza, Krzysztofa Szyszki, Włodzimierza Szymkowiaka 
             i Bogdana Pacholaka. 

3) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
w Kotlinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
Uchwała Nr VI/29/2011 podjęta została 14 głosami „za”, przy 1 głosie  
„wstrzymującym” radnego Włodzimierza Szymkowiaka. 

 



 

10 
 

4) zaciągania długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
Pożyczkę w kwocie 700.000,00 zł Gmina zamierza zaciągnąć na budowę sieci 
kanalizacji sanitarnej w Wilczy. 
Uchwała nr VI/30/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2011 rok. 
Uchwała Nr VI/31/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

6) uznania skarg za nieuzasadnione. 
Uchwała Nr VI/32/2011 podjęta została 14 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym” radnego Włodzimierza Szymkowiaka. 
Rada Gminy uznała skargi Ryszarda Michalskiego na Wójta Gminy i podległych mu 
pracowników za bezzasadne.  Procedura zbycia lokalu przeprowadzona była zgodnie         
z obowiązującymi przepisami o gospodarce nieruchomościami i własności lokali. 
Lokal został sprzedany w formie przypisanej prawem tj. na podstawie aktu 
notarialnego. 
Ponadto Rada nie dopatrzyła się nieprawidłowości w ustaleniu zobowiązania 
podatkowego w odniesieniu do gruntu pod budynkiem w którym usytuowany jest 
lokal nabyty przez skarżącego. Podatek od nieruchomości naliczony został 
proporcjonalnie do udziału w gruncie. 

Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.15 Wolne głosy i wnioski. 
                             Wnioski głosili: 
Sołtys Marian Żurek  wnioskując o: 
- przeprowadzenie wizji lokalnej dróg gminnych i  powiatowych, 
- uzupełnienie słupów odblaskowych, połamanych przy odśnieżaniu dróg, 
- naprawę drogi Twardów – Wola Książęca, 
- usunięcie w Twardowie przy budynku Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej w Kotlinie 
  wycieku na drogę powiatową, który to wyciek powoduje dziury w asfalcie oraz 
  uporządkowanie terenu wokół nieruchomości Spółdzielni i naprawienie muru od strony  
  kościoła, 
- równiarkę na drogę w kierunku Racendowa i od posesji Ożóga do posesji Zachariasza. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o wyrównanie  równiarką pobocza drogi nr 11 przy 
komisie, za byłą agronomówką. 
Radny Skowron informował, że w okolicy Szkoły Podstawowej w Kotlinie pojawiła się 
gromada psów. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o wykonanie dojazdu do remizy strażackiej                 
w Racendowie, tak jak to jest w innych miejscowościach. 
Radny Mirosław Twardowski  pytał – na jakim etapie jest przygotowanie do budowy drogi 
Wyszki Góry – Magnuszewice? 
 Radny Rady Powiatu Tomasz Kosiński poinformował, że objazd dróg powiatowych w celu 
ustalenia na których należy przeprowadzić naprawę odbędzie się 12 kwietnia br. 
Radny Rady Powiatu Walenty Kwaśniewski  poinformował, że droga Słupia – Jarocin, 
której właścicielem jest Gmina Jarocin spadła z planu, ponieważ Gmina Jarocin wycofała się 
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z realizacji tego zadania, na skutek tego Powiat wycofał swój udział w kwocie 300 tys. zł. 
Propozycja Zarządu Powiatu była taka mówił radny, żeby środki te przeznaczyć na 
wykonanie drogi powiatowej w Golinie, jako udział Powiatu w uzbrojenie terenów 
inwestycyjnych. Wg oceny radnego powiatowego droga ta nie jest priorytetem w drogach 
powiatowych, bowiem jest więcej pilniejszych potrzeb. 
Radny Walenty Kwaśniewski poinformował Radę, że wnioskowano o rozpoczęcie naprawy 
dróg powiatowych na terenie powiatu, z tym, że po takiej zimie dziur jest dużo i nie wiadomo 
kiedy wejdzie Zarząd Dróg Powiatowych na teren gminy. 
Co do drogi Kotlin – Sucha radny Walenty Kwaśniewski wyjaśnił, że wszystkie roboty 
budowlane mają 3 lata gwarancji i można to wyegzekwować od wykonawcy. Radny 
zobowiązał się przekazać uwagi co do tej drogi dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych           
w Jarocinie. 
Radny Krzysztof Szyszka zwrócił się do Wójta informując, że 2 kwietnia br. przypada 99 
rocznica śmierci Ks. Rymarkiewicza. Był to wielki patriota, uczestnik Powstania 
Styczniowego, społecznik, inicjator życia społecznego, inicjator powołania  banków 
spółdzielczych. 
Radny Szyszka mówił, że informuje o tym już dzisiaj, aby rok 2012 ogłosić przez Radę 
Gminy Rokiem Rymarkiewicza i żeby wspólnie z Radą zastanowić się w jaki sposób postać 
tą uhonorować. Radny wyjaśnił, że banki z taką  inicjatywą będą wychodzić i radny chciały 
żeby Gmina też w tym uczestniczyła. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak poinformował, że jest przewodniczącym komisji ds. 
obchodów  rocznicy śmierci Ks. Rymarkiewicza i jest po rozmowach z prezesem Banku 
Spółdzielczego w Jarocinie i prezesem Banku Spółdzielczego w Pleszewie. Bank 
Spółdzielczy w Pleszewie zobowiązał się do odrestaurowania tablicy na nagrobku Ks. 
Rymarkiewicza, z zastrzeżeniem takim, że będzie zamontowana tabliczka z nazwą fundatora. 
Działania kotlińskie to: przygotowanie  publikacji z życia Ks. Rymarkiewicza, który był 32 
lata prezesem i założycielem jednocześnie Banku Spółdzielczego w Pleszewie, później  
w Kościanie i w Jarocinie. Był także 53 lata proboszczem w Kotlinie i w Magnuszewicach. 
Była to najwybitniejsza postać w historii Kotlina i wobec tego należałoby pomyśleć o tym,  
żeby Rada ogłosiła rok 2012 Rokiem Rymarkiewicza dla Kotlina. Planowane  jest wydanie 
biuletynu nad którym pracuje dr. Barańska, Stanisław Szymczak, historycy ze Szkoły  
w Kotlinie oraz sam radny.  Radny poparł wniosek radnego Szyszki. 
               Następny temat poruszony przez radnego Szymkowiaka to impreza masowa jaką są 
biegi Jana Pawła II i w tym roku jest to już VII edycja tych biegów. 
Biegi odbędą się 6 maja br. w których udział weźmie ok. 600 dzieci i młodzieży. 
Budżet na organizację tych biegów i na turniej szachowy im. Jana Pawła II zatwierdzony 
przez Radę Pedagogiczną Szkoły Podstawowej wynosił 4 tys. zł, a po cięciach budżetowych 
wynosi 900,00 zł.  Radny zwrócił się do Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
do Wójta Gminy i do Rady Gminy o środki na zakup nagród dla dzieci, aby można 
uhonorować uczestników biegów. Medale dla uczestników  będą od Szkoły. Urząd Gminy 
radny prosił o dyplomy dla 114 uczestników.  
               Kolejny temat poruszony przez radnego Szymkowiaka, to brak konsultacji  
z nauczycielami wychowania fizycznego co do remontów czy budowy obiektów sportowych. 
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Radny dał przykład remontu sali gimnastycznej  w Szkole Podstawowej w Kotlinie za który 
Gmina wydała duże pieniądze, a po 3 latach lakier na parkiecie źle położony łuszczy się 
 i widać surowe drewno. Sala gimnastyczna  została wygipsowana. Radny stwierdził, że sala 
w Kotlinie jest jedyną taką salą w Polsce, która jest wygipsowana. Drzwi w toaletach nie 
spełniają żadnych wymogów przy masowych obiektach takich jak jest sala sportowa. Radny 
wnioskował, aby nie popełniać takich błędów przy projektowaniu czy modernizacji obiektów 
sportowych, gdzie zamierza się przestawić górkę saneczkową, zlikwidować zieloną salę 
gimnastyczną i  boisko w siatce. Radny prosił o konsultacje przy budowie boiska sportowego 
Orlik, które jest potrzebne, ale trzeba to wszystko pogodzić i aby nauczyciele, którzy mają 
pracować na tych obiektach byli poinformowani albo wezwani na konsultacje w tej sprawie.  
             Następnie radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o położenie asfaltu na ulicy 
Sienkiewicza, wybudowanej z trylinki, którą dowożone są dzieci do Szkoły. Jest to jedyna 
droga na osiedlu wybudowana z trylinki. Dziennie ulicą tą autobus dowożący dzieci 
przejeżdża 12 razy. Poza tym ulicą ta dowożone są produkty do stołówki i wywożone śmieci. 
              W trakcie obrad przybyli zapowiedziani  wcześniej przez Przewodniczącego Rady : 
właściciel, a zarazem prezes Zarządu Zakładów Przetwórstwa Owocowo-Warzywnego  
w Kotlinie  Piotr Grzegorczyk i dyrektor Zakładu Maciej Waiss. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Panowie ci przybyli na dzisiejszą sesję w sprawie 
znanej radnym, a której mówiono na posiedzeniach komisji Rady. Przewodniczący 
poinformował, że stoi na stanowisku, że to co się stało, stało się źle. Przewodniczący 
przybliżył  temat wyjaśniając, że wpłynęło z ZPOW w Kotlinie pismo na ręce Pana Wójta,  
w którym właściciele Zakładu zwracają się z prośbą o ulgę w podatku od nieruchomości. 
Przewodniczący mówił, iż nie ukrywa, że są sposoby udzielania innych ulg. W piśmie tym 
napisano, że za pośrednictwem Wójta dyrektor Zakładu zwrócił  się również  do Rady Gminy. 
Rada Gminy nie została zapoznana z pismem. Z odpowiedzią na pismo  Zakładu Wójt 
zapoznał radnych na posiedzeniu Komisji Budżetowej w dniu wczorajszym.  Odpowiedź ta 
była negatywna i według oceny Przewodniczącego na tyle niepoprawna, że nawiązuje się       
w nim, że zgodnie z przepisami na wniosek Rada Gminy jest władna obniżyć, czy dać ulgę    
w podatku po podjęciu uchwały. Rada Gminy z pismem nie została zapoznana.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu wczorajszym od radnego Szyszki usłyszał 
taki zarzut, że szaleje, robi szum wokół Zakładu, bo pracuje w tym Zakładzie. 
Przewodniczący uważał, że to radny Szyszka powinien być bardziej związany z Zakładem niż 
On, bo jest prezesem plantatorów.  
Przewodniczący Rady mówił, że uważa, że jest to Zakład największy na terenie gminy Kotlin, 
zna jego koleje w ostatnim czasie i wyglądało to różnie i w związku z tym uważał, że  więcej 
do takich sytuacji dojść nie powinno. 
Przewodniczący udzielił głosu prezesowi Zarządu ZPOW Piotrowi Grzegorczykowi. 
Prezes poinformował o powrocie Zakładu do starej nazwy „ Zakład Przetwórstwa Owocowo-
Warzywnego” i starego  logo Zakładu. Prezes mówił, że zarządza Zakładem od 2 miesięcy ale 
pierwsze ruchy świadczą, że będą różnić się od poprzednich właścicieli Zakładu. Przyjęto 
wszystkich pracowników. Zakład współpracuje z grupami producenckimi i podpisano umowy 
na dostawę  pomidorów i innych warzyw, w tym marchwi. Zatrudniono dodatkowo 13 osób, a 
w sezonie będzie jeszcze więcej przyjętych osób. Prezes zapewniał, że nie kupiono Zakładu, 
żeby go wygaszać, a po to, aby go rozwijać.  
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Prezes poinformował, że spotkał się z Wójtem i podczas spotkania poruszono sprawę podatku 
od nieruchomości.  Prezes przyznał, że 700 tys. zł podatku, to są  duże pieniądze dla Zakładu, 
który płaci, jak i dla Gminy. 
Prezes wyjaśniał, że Zakład ma dużo budynków niewykorzystanych i ogromny podatek od 
tych budynków. Budynki te stoją puste i jak najszybciej trzeba będzie je rozebrać, a w tej 
chwili gdy Zakład  nie otrzymał żadnej ulgi, bardzo szybko. Prezes ocenił, że 50% budynków 
jest niewykorzystanych. Nie byłoby pisma do Wójta, gdyby budynki te były wykorzystane.  
Dalej prezes mówił, że  chciałby , aby grupy producenckie rozwijały się, bo nie będą to tylko 
pomidory, ale i wiele innych warzyw, w tym marchew i Zakład nie chce przywozić tych 
warzyw, tylko żeby produkować je na miejscu. 
Przywitanie, że odmowa, sucha odmowa, konkretna, że Rada i Wójt nie jest w stanie 
Zakładowi ulżyć, to  Zakład sobie poradzi – zapewniał prezes. 
W tej chwili Zakład zbędne budynki zburzy, a myślano, że na początku zajmą się rozwojem 
firmy, a uporządkują te sprawy  w ciągu roku czy dwóch lat. Prezes przyznał, że czuje się 
rozczarowany i widzi, że współpraca niezbyt dobrze się zapowiada.  Prezes przyznał, że czuje 
się rozczarowany i widzi, że współpraca niezbyt dobrze się zapowiada. 
Zakład do tej pory zatrudnił 12 osób z terenu gminy Kotlin, ale może zatrudniać z gmin, które 
są  w pobliżu – zapowiedział prezes Grzegorczyk. Dalej mówił, że możemy robić sobie na 
złość, ale nie ma problemu, Zakład sobie poradzi, podatek będzie zapłacony, natomiast nie 
wróży to dobrej współpracy, a prezes oświadczył, że chciałby z tą Gminą dobrze 
współpracować, a  warzywa potrzebne Zakładowi produkowały grupy producencie tu na 
miejscu, a nie żeby Zakład przywoził spod Kalisza, a nie będzie problemu dla Zakładu, aby 
stamtąd warzywa przywozić. Prezes zapewniał, że chciałby, aby z Zakładu tego korzystali 
wszyscy, społeczeństwo, rolnicy , po prostu wszyscy. 
Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, że w tej odpowiedzi, którą Zakład otrzymał 
Rada Gminy nie uczestniczyła. 
Następnie głos zabrał Wójt  Gminy mówiąc, że Prezes Grzegorczyk ma swoją zdecydowaną  
rację. Każdemu z nas zależy na tym Zakładzie i na pracy. Wójt zwrócił na podstawowy 
element jak mówił, a mianowicie na  to, że na inwestorze czy przedsiębiorcy spoczywa  to, że 
ta firma ma funkcjonować, a w konsekwencji przynosić jakiekolwiek zyski. Nie można tego 
tłumaczyć, że jakiekolwiek zwolnienie ma  się stać odciążeniem dla firmy.  Tego nie można 
tak tłumaczyć – mówił Wójt. Ze względów podatkowych, jeżeli byśmy tego chcieli, a tego 
prawo  nie zabrania, w momencie kiedy dane elementy  technologiczno – produkcyjne są 
niepotrzebne i  nie widzi Prezes ich konieczności eksploatacji, złożyć można odpowiedni 
wniosek i z tego tytułu zostanie naliczona inna stawka podatkowa.  
Dalej Wójt mówił, że nowa firma wchodzi do gminy, przedstawia się prężnie, chce 
zagospodarować  i teren i produkty rolników, ale nie może stawiać tego jako karty 
przetargowej, że będzie brać towar stąd, czy stamtąd. Na każdym podatniku , przedsiębiorcy, 
inwestorze  ciąży obowiązek podatkowy. Pismo skierowane do Zakładu jest zgodne z literą 
prawa jakie na dzień dzisiejszy obowiązuje – mówił Wójt. Gmina na dzień dzisiejszy nie 
dysponuje uchwałą Rady Gminy ustalającą zwolnienie podatkowe i o tym Wójt poinformował 
Zakład w pierwszej części swojej odpowiedzi. 
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Dalej Wójt wyjaśniał, że pismo skierowane na Jego ręce przekazane zostało do Biura Rady         
i przypuszcza, że Przewodniczący Rady mógł  się również z pismem tym zapoznać. 
Przewodniczący Rady jednak nie poinformował o tym radnych. 
Przewodniczący Rady z kolei oświadczył przed Wysoką Radą, że pismo skoro kierowane jest 
do Wójta Gminy i to z nazwiska i w ostatnim zdaniu poprzez Wójta zwraca się właściciel 
firmy do  Rady, to byłoby ze strony Przewodniczącego  niegrzecznie żeby informować o tym 
Radę. 
Przewodniczący przyznał, że z pismem tym został zapoznany, ale to obowiązkiem Wójta 
Gminy było zapoznać z pismem Radę, która jest organem stanowiącym. 
Przewodniczący prosił, aby Mu nie zarzucać, że nie poinformował Rady, bo sprawę tę 
tłumaczy już drugi dzień. 
Do wypowiedzi Przewodniczącego  ustosunkował się  Wójt mówiąc, że skoro 
Przewodniczący mówił o wchodzeniu sobie w kompetencje, to daje przykład artykułu             
z Gazety Jarocińskiej,  w którym to artykule Przewodniczący udziela odpowiedzi na temat 
Urzędu Pocztowego w Kotlinie za Wójta Gminy. 
Następnie głos zabrał Prezes Zarządu ZPOW mówiąc, że ulga w podatku od nieruchomości 
nie jest kartą przetargową. Zakład potwierdził współpracę również z grupami producenckimi    
i pierwsze były czyny, a później prośba. 
Wójt z kolei przypomniał Prezesowi, że to On mówił przed chwilą, że może towar wziąć od 
tutejszych producentów , ale może także dowozić spod Kalisza oraz że może zatrudnić 
pracowników nie z gminy Kotlin, a z gmin położonych w pobliżu. 
Prezes odpowiedział, że  nie stawia tego jako karty przetargowej. 
Wójt o wyjaśnienie sprawy poprosił pracownika Urzędu Gminy – inspektora Lidię Mrzywkę, 
która przybyła  w trakcie  obrad. 
Inspektor Mrzywka wyjaśniła, że wniosek ZPOW adresowany był do Wójta Gminy.                      
W odpowiedzi na wniosek Wójt poinformował Zakład, że Gmina nie posiada uchwały Rady 
Gminy w sprawie przyznania ulgi podatkowej, a nie że Rada Gminy nie podjęła uchwały w 
związku ze złożonym pismem przez Zakład. Natomiast umorzeń podatku dokonuje Wójt 
Gminy. Rada może podjąć uchwałę o udzieleniu ulgi w podatku od nieruchomości, ale będą  
to ulgi przedmiotowe tzn. dotyczące zwolnień gruntów, budynków, budowli. Nie można 
zwolnić jednego przedsiębiorcy. Jeżeli Rada Gminy podejmie taka uchwałę dotyczącą np. 
budynków, to zwolnienie dotyczyć  będzie wszystkich przedsiębiorców mających takie 
budynki. Nie może zwolnić konkretnego przedsiębiorcy. Inspektor Mrzywka  poinformowała, 
że poprzedni właściciele Zakładu również składali wnioski  o ulgę w podatku, które to 
wnioski były załatwiane odmownie. Uchwały takie to pomoc publiczna i projekt  uchwały 
musi być przesłany do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumenta i załatwienie  
takiej sprawy trwa długo.  ZPOW Kotlin wniosek  powinno złożyć do Rady Gminy. 
Na powyższe wyjaśnienia inspektor Mrzyki Prezes Grzegorczyk odpowiedzia ł, że inne gminy 
dla nowych inwestorów wprowadzają ulgi. 
Inspektor Mrzywka odpowiedziała, że  Rada Gminy nigdy  nie podejmowała takiej   uchwały 
zwalniającej  z  podatku inwestorów wchodzących z nowymi inwestycjami. 
Prezes Zarządu ZPOW stwierdził, że wobec tego  jest możliwość udzielenia ulgi, tylko 
Zakład źle skierował pismo, kierując je do Wójta i Rady. 
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Inspektor Mrzywka po raz kolejny mówiła, że pismo kierowane było z nazwiska                         
i imienia na Wójta, a  Radę  Wójt mógł  ale nie musiał  poinformować  o tym. 
Z kolei radny Krzysztof Szyszka  zabrał głos  wywołany na początku tej dyskusji przez 
Przewodniczącego Rady mówiąc, że radny  nie jest zainteresowany Zakładem. 
Radny Szyszka powiedział, że gdyby nie rolnicy, to tego Zakładu nie byłoby już od 10 lat, a 
to dlatego, że obniżano cenę produktów:  pomidorów, truskawek i producenci zgadzali się na 
to i żadna  grupa w tym Zakładzie  niepomogła temu Zakładowi jak rolnicy. Rady Szyszka 
pytał – czy pracownicy, czy związki zawodowe  w Zakładzie potrafili  tak obniżyć pensje  jak 
rolnicy cenę swoich produktów? 
Radny Szyszka przypomniał sprawę współudziału  Zakładu  w budowie oczyszczalni 
ścieków, gdy właścicielem była firma ORKLA. Dyrektor tłumaczył, że to Gmina nie chce 
wchodzić  we wspólną budowę  oczyszczalni. Dzisiaj jest nieszczęsna rura – sieci kanalizacji 
sanitarnej do Jarocina i Zakład zobowiązany jest  zrzucać ścieki do Jarocina za cenę o wiele 
wyższą jaka obowiązuje  w gminie Kotlin. 
Radny Szyszka informował, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetowej Rady była 
dyskusja, czy pismo skierowane było do Rady Gminy, czy nie. 
Radny Szyszka przypomniał, że w poprzedniej kadencji wnosił o stworzenie ulg dla nowych 
przedsiębiorstw i nowo wchodzących do gminy. Jednak jego propozycja nie przebiła się.  
Radny Szyszka przyznał, że rozmawiał z dyrektorem  Zakładu – Panem Waissem informując, 
że pismo takie nie wpłynęło do Rady, a  jeżeli będzie, to Rada będzie myśleć. 
Dyrektor Waiss mówił, iż był przekonany, że Wójt przekaże pismo Radzie. 
Radny Szyszka z kolei mówił, że dyskusja ta przeradza się niepotrzebnie   szarpaninę.  
Radny Szyszka złożył wniosek  do Rady o zajęcie się całością sprawy, bowiem na terenie 
gminy powstaje duża inwestycja i też jest wniosek o umorzenie podatku i jest wiele innych 
wniosków i należałoby podjąć uchwałę w sprawie udzielenia ulgi np. z uwagi na zatrudnienie 
20-30 pracowników. 
Radny Bogdan Pacholak mówił, że nie może kierownictwo Zakładu mieć  pretensji, bo co 
który właściciel wchodził były wielkie perspektywy, a w końcu Zakład padał. Dlatego dzisiaj  
„mamy” złe odczucie – mówił radny Pacholak. 
Radny Stefan Taczała powiedział, że  „mamy” żal do Pana Wójta o to, że poinformował 
Zakład, że to Rada nie podjęła decyzji. Gdyby Wójt informował w imieniu własnym, nikt nie 
miałby pretensji.  Radny Taczała informował, że Rada Gminy zawsze może  podjąć decyzję 
na wniosek danego zainteresowanego.  Radny uważał, że na wniosek indywidualny Rada 
może przyznać ulgę np.. zawiesić podatek.  
Z wypowiedzią radnego Taczały nie zgadzała się inspektor Mrzywka, zaprzeczając temu co 
mówił radny. 
Prezes Zarządu ZPOW powiedział, że pismo kierowane było do Wójta i nie wpisano  o jaką 
wielkość ulgi chodzi, czy tysiąc, czy dwa tysiące złotych. Chodziło o to żeby dobrze 
współpracować. 700 tys. zł podatku od nieruchomości nie rozwali Zakładu – zapewniał 
prezes Grzegorczyk. 
Prezes przypuszczał, że jako  prezes największego Zakładu w gminie z niektórymi radnymi 
spotka się w Zakładzie, bo będą coś potrzebowali np.  bo będą biegi organizowane. Prezes 
mówił, że wszędzie gminy dbają o nowych inwestorów którzy przychodzą, o dobrych 
inwestorów – podkreślił. Prezes zgadzał się z tym, że wrażenia po poprzednich właścicielach 
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są nieciekawe.  Dzisiaj jest inaczej, a Przewodniczący Rady pracując w tym Zakładzie może 
to potwierdzić. Zatrudniono kilkanaście osób i coś się zmieniło. 
Radny Szyszka powiedział, że po spotkaniu z właścicielem Zakładu ocenił, że to są dobrzy 
inwestorzy. Radny przyznał, że jest trochę w kłopotliwej sytuacji, bo jest  jako radny i jako 
producent. Radny Szyszka wnosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie procedury 
udzielania ulg. Radny Szyszka mówił, że Rada może zrobić to wybiórczo i to Rada może 
podjąć w każdej chwili. 
Z wypowiedzią tą nie zgodziła się insp. Mrzywka informując, że nie można przyznawać ulgi 
wybiórczo. 
Następnie głos zabrał Wójt  mówiąc, że do tego problemu należy wrócić. Nie jest to temat 
skreślony. Nie można sugerować się tym, że jeżeli coś jest nie dobrze na początku, to będzie 
to skutkowało na dalszą drogę.  Jeżeli są ciężkie początki, to dajmy sobie szanse, może będą 
dalsze kroki lepsze. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jest też w trudnej sytuacji, bo szefuje tej Radzie i 
pracuje w zakładzie, ale chodziło Mu o sposób postępowania. Poprzednio wniosek złożył 
Grillbar        i poprzedni Wójt wniosek Radzie przedstawił. Rada  wniosku nie zaakceptowała 
i koniec tematu, a teraz ktoś zrobił to za Radę. Przewodniczący powiedział, że nie czuje się 
winien za zaistniałą sytuację, ale jeżeli by to miało zaważyć na negatywnej ocenie  tej Rady 
przez dyrekcję Zakładu i prezesa, to może tylko przeprosić. 
Dyr. Waiss poinformował, że w Kotlinie jest także spółka ELBRO, która za produkowane 
pierogi otrzymała nagrodę  -„ Produkt Roku”. 
Radny Szczepan Szymczak  pytał – czy w 2001 roku kiedy z ZPOW zwalniano tylu 
pracowników, którzy chcieli pracować Rada Gminy podejmowała jakieś działania? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że każdy przypadek jest inny. Nie zwracano się 
wówczas z żadnym pismem, z żadną prośbą. 
Radny Szczepan Szymczak pytał  następnie – czy to prawda, że Rada Gminy sprzedała logo 
Zakładu? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że jest to jakieś nieporozumienie. Logo Kotlina należało 
do właściciela Zakładu, który był Norwegiem, a nastąpiło to w wyniku prywatyzacji Zakładu. 
 
ad.16 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na V sesji 
Rady. 
                   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy informując:  
- tabliczki z numerami posesji zamówiono i będą montowane w Parzewie,  
- naprawę  lamp ulicznej  przy ul. Staszica zgłoszono do Spółki Oświetlenie Uliczne   
  i Drogowe w Kaliszu, 
- tablica z nazwą ulicy Kpt. Sobczaka odnalazła się  i została zamontowana w dniu sesji, 
- znak drogowy przy  skrzyżowaniu ul. Norwida i Orzeszkowej jest ustawiony prawidłowo, 
- uwagi zgłoszone przez radnego Szczepana Szymczaka odnośnie przemieszczenia kamieni 
  granicznych przy budowie sieci kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach przekazano firmie  
  WIRAX, która obecnie porządkuje teren po budowie sieci, 
- nawierzchnia drogi dojazdowej do posesji w Wyszkach Górach od drogi Magnuszewice –  
  Wyszki zostanie wyrównana równiarką i wałem i na ten cel Gmina ma zabezpieczony żużel, 
- do tematu wynagrodzeń sołtysów powrócimy po wyborach sołtysów, 
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- działkę w Magnuszewicach o której radny Szczepan Szymczak mówił, że utworzono na niej 
  dzikie wysypisko śmieci nabył w przetargu ogłoszonym przez Agencję Nieruchomości 
  Rolnych Oddział w Poznaniu mieszkaniec Ostrowa Wlkp., 
- w sprawie odwodnienia posesji w Wyszkach  odpowiedzi udzieliła Generalna Dyrekcja 
Dróg 
  Krajowych i Autostrad w Poznaniu Rejon w Środzie informując, że odwodnienie posesji 
  przyległych do drogi krajowej nr 11  nie leży w kompetencji zarządcy drogi. Problem ten  
  powinien być załatwiony staraniem Gminy.  Projekt budowlany przebudowy odcinka drogi  
  przez wieś Wyszki został zaopiniowany przez Urząd  bez uwag. 
- naprawa nawierzchni dróg gminnych zostanie przeprowadzona w najbliższym czasie. 
              Na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach  otrzymano odpowiedź z  Zarządu 
Dróg Powiatowych w Jarocinie, który poinformował, że naprawy nawierzchni asfaltowych 
wszystkich dróg powiatowych będą prowadzone w okresie wiosennym, kiedy umożliwią to 
warunki pogodowe. 
O wycięcie dębów w Twardowie Zarząd wystąpił do Gminy z wnioskiem o wyrażenie zgody 
na ich wycinkę, z tym, że do dnia dzisiejszego Zarząd nie uzupełnił wniosku, wobec czego 
sprawa pozostaje bez rozpatrzenia. 
Na zamontowanie barier ochronnych na drodze Kotlin – Sucha przewidziane zostały środki 
na montaż barier na najbardziej niebezpiecznych łukach na tym odcinku drogi. 
Odmulenie części rowów przydrożnych w Magnuszewicach Zarząd  Dróg planuje wykonać 
własnym sprzętem  w ramach bieżącego utrzymania dróg. 
            Z Wielkopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu Oddział  
w Ostrowie Wlkp. otrzymano odpowiedź na wniosek o konserwację rzeki Kotlinki  
w miejscowości Twardów, w której  Zarząd informuje, że  z uwagi na brak środków 
budżetowych, robót na tej rzece nie ujęto w planie utrzymania cieków naturalnych na rok 
2011. 
            Z Poczty Polskiej Centrum Poczty w Warszawie w dniu 8 marca br. otrzymano 
odpowiedź na pismo z dnia 10 lutego br. w sprawie  Urzędu Pocztowego w Kotlinie,  
w którym Poczta informuje, że w 2011 roku nie jest planowane przekształcenie placówki 
pocztowej w miejscowości Kotlin.  Urząd Pocztowy w Kotlinie będzie świadczył usługi tak 
jak dotychczas od poniedziałku do piątku. Jednakże w przypadku malejącej ilości zleconych 
do realizacji usług pocztowych i finansowych, niewykluczone są  zmiany organizacyjne  
w kolejnych latach, zmierzające w kierunku poprawy efektywności działania placówki. 
            Odpowiedzi na wniosek radnego Stefana Taczały w sprawie wystąpienia do Starostwa 
w Jarocinie w sprawie zmiany administracyjnej budynku mieszkalnego będącego  
w miejscowości Parzew 1 i 2, które położone są w obrębie ewidencyjnym wsi Sławoszew 
udzielił Sekretarz Gminy. 
            Sekretarz poinformował, że w dniu 28 lipca 2010r. do Urzędu Gminy wpłynęło pismo 
Wojewody Wielkopolskiego  w sprawie prac przygotowawczych do Narodowego Spisu 
Powszechnego w 2011 roku. Pismo Wojewody było odpowiedzią na pisma podsekretarza 
stanu w MSWiA dotyczącego zasygnalizowanych nieprawidłowości związanych  
z przygotowaniem gminnych wykazów adresów budynków i mieszkań, które powinny zostać 
spisane  w ramach  Narodowego Spisu Powszechnego Ludności i Mieszkań w 2011 roku. 
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W wyniku przeprowadzonej kontroli przez prezesa GUS-u w gminach  w zakresie ustalania 
adresów ustalono duże nieprawidłowości dotyczące stosowania niewłaściwych 
(nieurzędowych) nazw miejscowości, ustalonych niezgodnie z procedurą zawartą  w ustawie 
o urzędowych nazwach miejscowości i obiektów fizjograficznych. 
Wojewoda Wielkopolski zobowiązał gminy do podjęcia niezbędnych działań w celu 
poprawienia adresów w prowadzonych ewidencjach, ewentualnie o złożenie wniosku o 
zmianę granic lub rodzaju miejscowości, bądź wystąpienie do Starosty o zmianę przebiegu 
granic obrębu ewidencyjnego. Termin powiadomienia Wojewody został określony na dzień 
31 października 2010r. 
W województwie wielkopolskim kilkanaście powiatów zostało objętych tymi zmianami 
m.innymi powiat jarociński, w tym gmina Kotlin. 
Pismem z dnia 21 października 2010r. wszyscy mieszkańcy domu znajdującego się pod 
adresem Parzew 1 i 2 zostali poinformowani o zmianie administracyjnej na Sławoszew 38b/1 
i 2wraz z zaznaczeniem o zgłoszeniu się w tut. Urzędzie celem dokonania rejestracji nowego 
adresu. Wszystkie osoby odebrały pismo z dnia 22 października 2010r.,a zwrotne 
poświadczenia odbioru znajdują się w aktach sprawy. 
Ze strony mieszkańców wystąpił brak jakiegokolwiek zainteresowania sprawą od dnia 
22.10.2010r. aż do dnia 25 stycznia 2011r. , w którym to dniu w związku z inicjatywą 
radnego Taczały wystosowano pismo do Urzędu Gminy o podanie podstawy prawnej zmiany 
adresu wraz ze swoim sprzeciwem dotyczącym zmiany. Urząd Gminy udzielił stosownej 
odpowiedzi  na zapytanie w dniu 31 stycznia 2011r., lecz żaden z mieszkańców nie odebrał 
poczty, pomimo złożenia pisma z zapytaniem. Do dnia dzisiejszego żaden z mieszkańców nie 
odbiera korespondencji z nowym adresem, a więc nikt nie zapoznał się z odpowiedzią na 
zadane pytanie. 
Na etapie zakończonego postępowania dotyczącego zmiany adresu budynku nie ma innych 
możliwości prawnych dokonania zmian administracyjnych – wyjaśnił Sekretarz Gminy. 
            Radny Stefan Taczała  zabierając głos  powiedział, że mieszkańcy nie odebrali poczty, 
bo mieszkają pod innym adresem, nie w Sławoszewie, a w Parzewie. 
Numery  domów  Parzew 1 i 2  istniały 130 lat, a teraz mieszkańcy nie mogą  zrozumieć tej 
decyzji o zmianie. 
              Następnie radny Włodzimierz Szymkowiak przypomniał, że zbliża się wielkie święto 
dla Polski dla Polaków niezależnie od wyznania i od woli politycznej. 1  Maja 2011r.  
wyniesiony zostanie na ołtarze Syn Boży, Ojciec Święty Jan Paweł II. Radny pytał – czy 
Rada Gminy, czy Przewodniczący Rady widzi ten dzień jako szczególny?  
Radny Szymkowiak poinformował, że w dniu 29 kwietnia br. młodzież szkolna zarówno 
Szkoły Podstawowej  jak i Gimnazjum w Kotlinie będzie dzień ten obchodzić uroczyście 
mszą świętą, wieczornicą, spotkaniem,  refleksją przy pomniku Papieża Jana Pawła II jak 
 i w Szkole na akademii. Radny prosił, aby też się razem spotkać. 
 
ad.17 Zamknięcie obrad. 
                       Dziękując wszystkim  za udział  Przewodniczący Rady zamknął VI sesję Rady 
Gminy Kotlin. 
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Protokółowała: Paterczyk K.                                    Komisja Rewizyjna:  
 

1. Przewodnicząca Jolanta Urbaniak …………………… 
 

2. Członek Czesław Smoliński …………………………. 
 
3. Członek  Mirosław Twardowski …………………….. 

 
 
   
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
       

 
 
 

 


